

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

基于CT数据一致性的双多项式射束硬化校正改进

张砚博,汤少杰,牟轩沁

(西安交通大学 图像处理与模式识别研究所,西安 710049)

摘要:

针对目前各种校正算法对条状伪影校正效果不显著,分析了条状伪影的产生原因。由此考虑射线穿过不同骨厚度对软组织投影贡献的影响,对基于H-L一致性条件的双多项式校正算法的软组织校正多项式改进。Forbild头部模体的仿真结果表明,该改进方法对杯状伪影和条状伪影都有良好的校正效果。

关键词: 射束硬化 H-L一致性条件 多项式校正 条状伪影

Improvement of Bi polynomial Method for Beam Hardening Correction Based on Consistency of CT Data

ZHANG Yan bo,TANG Shao jie,MOU Xuan qin

(Institute of Image Processing & Pattern Recognition,Xi'an Jiaotong University,Xi'an 710049)

Abstract:

Due to all kinds of correction algorithms have little effects on streak artifact at present, the reason of streak artifact is analyzed. Therefore, considering that the influence of soft tissue caused by the X rays which penetrate through different bone thicknesses are different, the soft tissue correction polynomial in Bi Polynomial correction method is improved based on H-L consistency condition. Forbild head phantom simulation results show that the improved algorithm can get better correction effect on both cupping artifact and streak artifact.

Keywords: Beam hardening H-L consistency Polynomial correction Streak artifact

收稿日期 2008-07-11 修回日期 2008-09-11 网络版发布日期 2009-08-25

DOI:

基金项目:

国家自然科学基金资助、教育部新世纪优秀人才支持计划资助项目;国家高技术研究发展计划项目;国家自然科学基金资助

通讯作者: 牟轩沁

作者简介:

参考文献:

- [1] BROOKS R A,CHIRO G D.Beam hardening in X ray reconstructive tomography [J].Phys Med Biol,1976,21(3): 390-398.
- [2] YAN C H,WHALEN R T,BEAUPRE G S,et al.Reconstruction algorithm for polychromatic CT imaging: application to beam hardening correction [J].IEEE Trans Medical Imaging, 2000,19(1): 1-11.
- [3] YANG Min,LU Hong nian,LU Yuan.Method of beam hardening correction for CT reconstruction [J].Optical Technology,2003,29(2):177-178.
- [4] WANG Li ming,ZHAO Ying liang,HAN Yan.A universal method of CT image hardening correction [J].Journal of Test and Measurement Technology ,2005,19(1):52-56
- 王黎明,赵英亮,韩焱.一种通用CT图像硬化校正算法研究 [J].测试技术学报,2005,19(1):52-56.
- [5] YU Heng yong,MOU Xuan qin,CAI Yuan long.Calibration of cone beam rotational X Ray image sequence [J].Chinese Journal of Electronics,2004,13(3): 424-428.
- [6] MOU Xuan qin,TANG Shao jie, YU Heng yong.Comparison on beam hardening correction of CT

扩展功能

本文信息

► Supporting info

► PDF(1628KB)

► HTML

► 参考文献

服务与反馈

► 把本文推荐给朋友

► 加入我的书架

► 加入引用管理器

► 引用本文

► Email Alert

► 文章反馈

► 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

► 射束硬化

► H-L一致性条件

► 多项式校正

► 条状伪影

本文作者相关文章

► 张砚博

► 牟轩沁

[7] MOU Xuan qin,TANG Shao jie, YU Heng yong.A beam hardening correction method based on HL consistency [C] .SPIE,2006,6318:63181U~1 63181U~10.

[8] NALCIOGLU O, LOU R Y.Post reconstruction method for beam hardening in computerised tomography [J] .Phys Med Biol,1979,24(2): 330 340.

[9] LAURITSCH G,BRUDER H.Head phantom [EB/OL] .(1998 01 01) [2008 8 7] .<http://www.imp.uni-erlangen.de/phantoms/head/head.html>.

[10] TANG Shao jie,MOU Xuan qin,YAN Hao.Simulation calculation of phantom projections based on physics model of medical X Ray imaging [J] .Journal of Xi'an Jiaotong University,2006,40(8):901 905.

汤少杰,牟轩沁,闫浩.基于医学X射线成像物理模型的模体投影仿真计算 [J] .西安交通大学学报,2006,40(8): 901

905.

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意:本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 5343
反馈内容	<input type="text"/>		

Copyright 2008 by 光子学报